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Onderwerp:       Datastrategie   

 

Advies commissie M&F: 

De Voordracht Datastrategie als hamerstuk wordt doorgeleid naar PS van 12 november 2018. 

 

Uittreksel van het concept-verslag M&F 15-10-2018: 

6a. Datastrategie 

 

De heer Yurdakul (D66) zegt dat bij de bespreking van de Kaderbrief 2019 middelen beschikbaar zijn 

gesteld, onder andere voor datastrategie. In de voordracht wordt voorgesteld om een aantal verkenningen 

te doen en om een symposium te organiseren. Dat zijn, wat D66 betreft, goede instrumenten. 

 

Mevrouw Pels (GL) verzoekt om het genoemd aantal verkenningen wat meer toe te lichten. Welke heeft het 

college voor ogen? 

Het is jammer dat er geen mogelijkheden of nieuwe vormen worden gezien om de democratie digitaal te 

versterken of te toetsen. Kan het alsnog worden meegenomen? 

 

Mevrouw Terlouw (CU-SGP) ziet nieuwe ontwikkelingen die mogelijkheden en kansen bieden. De centrale 

vraag zou moeten zijn hoe de taak aangaande datastrategie voor de provincie beter kan worden 

uitgevoerd. Nu lijkt het een doel op zich. Worden nog andere middelen overwogen? 

 

De heer Deen (PVV) ziet de waarde van een datastrategie en het beschrijven van kaders. Dit kan voordelen 

bieden, zoals ook geschetst in de Datastrategie. De PVV vindt dat ook goed naar de nadelen moet worden 

gekeken. Als deze nadelen betekenen dat een stap terug moet worden gezet dan heeft de PVV daar geen 

problemen mee. Veiligheid en privacy zijn zeer belangrijk en wat de fractie betreft, niet onderhandelbaar. 

Ze steunt het college om niet data gestuurd maar datagedreven te werk te gaan. Het organiseren van een 

bijeenkomst voor bestuurders en volksvertegenwoordigers is een goed idee. 

 

De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP grote noodzaak ziet om bij te blijven met technische 

ontwikkelingen en om deze op de juiste wijze en in het voordeel van de burgers te gebruiken in het 

beleid. De SP wijst erop dat het veiligheidsaspect voor gebruikers goed in het oog moet worden gehouden. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) spreekt zijn complimenten uit. In vergelijking met vorig jaar is het proces 

vele stappen verder. Financieel gezien kan er sprake zijn van open einden. Hoe blijven de uitgaven 

beheersbaar en in de klauwen gehouden? Voorkomen moet worden dat het wiel opnieuw uitgevonden 

moet worden. Het is van belang om samen te werken met provincies, want ieder staat voor hetzelfde 

vraagstuk. Veiligheid is zeer belangrijk. Wat de PvdA betreft wordt verder gegaan met de uitwerking van 

de datastrategie. 
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Mevrouw Visser (PvdD) complimenteert het college voor de notitie. Het is een eerste aanzet. De PvdD 

geeft graag nog de volgende aandachtspunten mee. Als de organisatie datagedreven wil werken dan moet 

ze ervan uit kunnen gaan dat de data en de algoritmes die de analyse doen betrouwbaar zijn. Overheid en 

IT hebben meestal geen goed huwelijk. De ambitie van de provincie om een innovatieve partner op het 

gebied van big data te worden is lovenswaardig, maar hier komt wel veel bij kijken. Denk aan de 

benodigde expertise om het van de grond te krijgen: Aan de personen met expertise hangt vaak een 

prijskaartje. Als het niet lukt om die uit het bedrijfsleven los te peuteren, wat dan? Het is goed om bij de 

verkenningen organisatie als Bits of Freedom te betrekken. Zij hebben een andere insteek op het gebied 

van privacy en cyber security dan de Cap Gemini’s van deze wereld. Het ethische aspect moet steeds 

worden meegewogen. In het document wordt gezegd dat er nog sprake is van een leerproces. In een 

leerproces mogen fouten worden gemaakt. Deze filosofie is te lichtvoetig als het gaat over essentiële 

zaken als veiligheid van gegevens, privacy en ethiek. Als daadwerkelijk wordt begonnen met de 

datastrategie dan hoopt de PvdD dat de fase van het leerproces inmiddels voorbij is. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vraagt zich af of de organisatie het juiste personeel met de benodigde 

expertise in huis heeft. Privacy en veiligheid moeten altijd voorop staan. Het zou gaan om een lerend 

proces, maar omdat privacy en veiligheid voorop moeten staan, moeten deze bij de opstart wel worden 

gegarandeerd.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Met de reservering voor 2019 en voor de bijeenkomst kan 50PLUS instemmen. De fractie wordt graag 

tijdig geïnformeerd als de financiële gevolgen veranderen. 

 

De heer Leever (ONH) vindt het voorliggend rapport een goed overzicht van alle begrippen en 

ontwikkelingen die nu een rol spelen. Terecht noemt het college het rapport een aanzet tot datagedreven 

werken. Bij datagedreven werken is voor ONH van essentieel belang dat veiligheid en privacy zijn 

gewaarborgd. De fractie zou graag op voorhand vernemen welk financieel kaartje hieraan komt te hangen. 

 

De heer Heijnen (CDA) zegt dat het CDA het goed vindt dat de provincie Noord-Holland een strategie 

ontwikkelt. Hoe wordt voorkomen dat het meer dan een verkenning wordt, terwijl de sector inmiddels al 

weer drie stappen voor de provincie uitloopt? 

Paragraaf 6 spreekt van het openstellen van eigen data. Zijn er voorwaarden verbonden aan het 

openstellen van deze data? Wie bepaalt of daarvoor geld kan worden gevraagd? 

De randvoorwaardelijke verkenning met betrekking tot privacy, veiligheid van data en ethiek is nog wat 

onduidelijk. Willen Gedeputeerde Staten wachten, zodat een volgend het college dit kan oppakken? Wat 

het CDA betreft ligt er nu al een voldoende wettelijke basis om een meer gedetailleerde voorzet te maken. 

 

De heer Van Straaten (VVD) constateert dat in de notitie een beeld wordt geschetst dat er sprake is van 

een vierde revolutie en duizelingwekkende snelheden waarmee ontwikkelingen zich voltrekken. Dit beeld 

kan wel wat worden genuanceerd. Kansen en nieuwe mogelijkheden zijn er. Het is goed om daarvan als 

provincie gebruik te maken. Het is een goede zaak dat de provincie, met inachtneming van normen op het 

gebied van informatieveiligheid, privacy waarborging en dergelijke, gebruikmaakt van mogelijkheden 

zoals werken met big data, sensoren, algoritmen en dergelijke en dat de samenwerking wordt gezocht. 

Het starten van verkenningen is goed, maar graag wel vanuit een realistisch perspectief van wat het 

allemaal kost en kan betekenen. De VVD waardeert het enthousiasme van de gedeputeerde, maar dat zou 

wel gepaard kunnen gaan met minder ronkende teksten en minder superlatieven. 

 

Gedeputeerde Loggen bedankt voor de complimenten en de brede steun. Daarmee wordt het belang 

gezien en onderkend van waar de samenleving en de overheid naar toe moeten. De gedeputeerde is het 

met iedereen die zegt dat het goed is om daarin samen op te trekken. Om die reden wordt ook een 

symposium georganiseerd. Provincie Noord-Holland is echter de eerste provinciale overheid die met een 

datastrategie komt. Bekeken wordt of partners daarbij kunnen aansluiten om de kennis in de breedte 

verder op te bouwen. De provinciale organisatie moet de taal gaan spreken die andere partijen in de 

samenleving al spreken. Er moet dus mee aan de slag worden gegaan. Daaraan voorafgaand zijn 

randvoorwaarden en verkenningen nodig. Die verkenning vinden plaats op het gebied van censuring, open 

data, personele consequenties. Heel belangrijk is een verkenning naar de ethiek. Aan de hand van de 

verkenningen zullen politieke keuzes gemaakt moeten worden. De gedeputeerde hecht eraan dat de 

Staten weten waarover ze het hebben. De provincie moet geen lijdend voorwerp zijn in deze discussie, 

maar richting gaan geven. Dus is het belangrijk om te weten waar over gesproken wordt. Dat is de 

essentie van de notitie. 
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ICT en overheden vormen vaak een ongelukkige combinatie. De digitale democratie is een onderdeel. 

Datagedrevenheid en ICT zijn twee verschillende zaken. Natuurlijk hebben ze met elkaar te maken. Zonder 

ICT geen databases, maar data wordt ook zonder ICT opgebouwd. 

De gedeputeerde is het eens met GL dat er meer aandacht moet zijn voor digitale democratie. Dat zou niet 

via deze strategie moeten gebeuren. Het komt aan de orde bij de verdere uitwerking.  

De provincie heeft al een open databeleid. Overheden zijn daartoe verplicht. De vraag in deze strategie is 

hoe open databeleid kan worden geïncorporeerd. De vier domeinen, waarover het op dit moment gaat, 

groeien steeds meer in elkaar en raken steeds meer verweven met elkaar. Er ontstaat een nieuwe wereld 

en nieuwe werkelijkheid. Dat zal op termijn ruimtelijke implicaties hebben. Als 3D printing meer 

ingeburgerd raakt, dan heeft dat als effect dat er minder overslag van grondstoffen is. De neveneffecten 

zijn nu nog onvoldoende bekend. 

In de Zomernota is om een budget gevraagd. Provinciale Staten hebben dat verzoek gehonoreerd. Dat is 

de eerste ‘beperking’ waaraan Gedeputeerde Staten zich dienen te houden. Gedeputeerde Staten nemen 

Provinciale Staten mee in de verdere uitwerking. De volgende Staten moeten worden voorzien van 

voldoende bouwstenen zodat een solide datastrategie tot stand kan worden gebracht. 

 

De heer Hoogervorst (SP) weet dat ICT-potjes in overheidsland vaak geen bodem kennen. Een 

aantal keren per jaar moet er geld bij. Hoe groot is risico in Noord-Holland dat het ICT-potje een 

bodemloze put wordt? 

 

Gedeputeerde Loggen wijst op het verschil tussen ICT en datastrategie. Voor ICT is een eigen plan en 

investeringsplan. Als Provinciale Staten akkoord gaan met deze datastrategie dan komt er geen computer 

of geen software bij. Het gaat hier om de strategie van wat het kan betekenen.  

Voor privacy en veiligheid gelden wettelijke kaders. Die worden integraal meegenomen en gerespecteerd. 

 

Tweede termijn: 

 

Mevrouw Pels GL) heeft geen antwoord op haar vraag over welke verkenningen worden gedaan. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt dat verkenningen worden gedaan op het gebied van open data, sensoren, 

personele consequenties en ethiek, 

 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk kan worden doorgeleid naar Provinciale Staten. 

 

 


